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Der deltog 17 personer i generalforsamlingen, heraf flere par. 
 
Dagsorden:  

1.     Valg af dirigent   
Marianne Jensen blev valgt som dirigent  

2.     Valg af referent og stemmetæller   
Ulla Michael blev valg som referent og Lena Schiødt som stemmetæller til en 
eventuel afstemning 

3.     Formandens eller bestyrelsens beretning til godkendelse   
Marianne og Ulla fremlagde gennemførte aktiviteter i 2021 og planlagte 
aktiviteter i 2022: 

2021 – Marianne  

Året blev igen stærkt domineret af Corona, med lukninger af skoler og 
uddannelsessteder.  

Vi fik en af Mariannes store, færdiguddannede drenge (George), til at komme og 
hjemmeundervise vores elever. På den måde kom de ikke bagud med deres 
lektier. Men tiden var lang for børnene, og vi købte fodbolde, malebøger og 
farver, så de havde lidt at tage sig til.  

Da de endelig kom i skole igen, brugte vores socialarbejdere Josefine og 
hendes mand Ronald, tid på at finde de helt perfekt skoler til dem der skulle i 
gang med nye uddannelser. Og hun fik igen forhandlet priser ned på rigtig 
rimelige niveauer og fik købe uniformer og undervisningsmateriale, så de kunne 
komme i gang igen.  

Da Marianne kom til Uganda i starten af december, blev der igangsat en række 
renoveringsopgaver som nu var nødvendige, da det var to år siden hun sidst 
havde været der. Alle senge fik monteret en træramme og der blev indkøbt og 
monteret nye moskitonet på rammerne. Der blev lagt nye madrasser i alle 
sengene og medicinskabet blev fyldt. Gulve der var belagt med linoleum, blev 
erstattet med fliser. Vi renoveret køkkenet så ildstedet blev flyttet op fra gulvet 
og der blev installeret en smart askeopsamling under ildstedet. 

Og netop rejsen til Uganda i år, var fyldt op med nye sponsorer der alle 
oplevede landet og vores børnehjem for første gang. Det var Vagn og Anton der 
rejste sammen med Marianne primo december og efter to uger tog de begge 
hjem, og Karin kom med sin søn Jacob. Ugen efter kom Karins kæreste Reza 
med sin søn Robin og de holdt alle både jul og nytår i Uganda. Netop julen blev 
speciel i år, da der var kommet penge fra sponsorer, som Marianne selv kunne 
disponere over som hun selv fandt bedst. Så juledag, kom der mere end 200 
mennesker til den lokale kirke, hvor Marianne havde fået kvinder til at hjælpe 
med at få indkøbt og tilberedt mad og drikkevare til dem alle. Det var fantastisk 
at se hvor stor en glæde penge kan gøre i så fattigt et land. Tusinde tak til de 
generøse sponsorer der gjorde denne julemiddag til de fattigste mulig.  
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Da Karin, Reza, Jacob og Robin tog hjem, ankom Ulla i starten af januar 2022.  

2022 – Ulla  

Da jeg kom til Uganda, var jeg fyldt med spændte forventninger, men samtidig 
vidste jeg ikke hvad jeg skulle opleve. Og jeg kan kun sige: ”Hold da op hvor er 
det bare helt fantastisk, det Marianne og alle I sponsorer har kunne gøre for så 
mange fattige mennesker i et område, hvor der bare ikke er andre muligheder!” 
Alle burde tage med på en rejse og se med egne øjne, hvor meget jeres hjælp 
betyder i fattige mennesker liv.  

En af de første aktiviteter jeg kom med til, var en dagstur til Victoriasøen, hvor 
alle der havde lyst kunne bade, lege og spise hele dagen. Specielt badning, 
stoleleg og æggevæddeløb blev store tilløbsstykker, som vores unge gik op i 
med liv og sjæl. Der var gaver til alle unge – kasketter til drengene og 
armbåndsure til pigerne - uanset hvor godt de havde klaret konkurrencerne. 
Buffeten fra restauranten var også en oplevelse der kunne få smilet frem på 
alles ansigter. Og deres glæde var tydelig hele dagen igennem. Det er en 
kæmpe oplevelse for dem at komme på denne tur, så den tradition vil vi helt 
klart fortsætte med. Og den kan kun gennemføres fordi vi har sponsorer der 
giver ekstra bidrag. Turen betales nemlig ikke af børnehjemmet. Og os danskere 
der deltog betalte selv for vores deltagelse i udflugten. Tusinde tak til jer der 
havde det overskud. Det betyder SÅ meget!  

Imens jeg var på børnehjemmet, fik vi bygget reoler både langs væggen i 
køkkenet og i forrådskammeret. Der blev indkøbt store plastiktønder til ris, 
porcho og bønner, så maden nu er mere hygiejnisk opbevaret. Og, nok så 
vigtigt, væk fra de rotter som har plaget os i en periode. Nu er rotterne væk, og 
maden er i sikkerhed. 

I slutningen af januar var der unge der skulle starte på nye uddannelser, så igen 
har Josefine og Ronald udført et fremragende arbejde og fundet gode, 
økonomiske fornuftige skole samt indkøbt uniformer og det nødvendige 
skoleudstyr til alle.  

Skoleåret er opdelt i tre perioder, hvor imellem vores unge kommer hjem til 
børnehjemmet på ferie. Og de havde alle ferie imens jeg var der, så jeg brugte 
tid på at tale med dem alle, hver især, for at høre om deres fortid og deres 
drømme for fremtiden. Det er skønne unge mennesker med stor lyst til livet og 
mod på at gøre en indsats for at klare sig. Det var en kæmpe fornøjelse at møde 
dem alle. Og virkelig en god følelse i maven at opleve, hvad vores bidrag gør for 
dem og deres muligheder i livet.  

2022 bliver skole/uddannelsesmæssigt, som de tidligere år inden Corona. Lena 
Schiødt fortalte at vores tre yngste elever, der før Corona lå i den nederst 
tredjedel af karakterskalaen, nu efter første modul, alle ligger i den øverste 
tredjedel af karakterskalaen. Vores elever på kostskoler klare sig middel og dem 
vi har i en faglige uddannelse, har vi ikke modtaget vidnesbyrd om endnu. Det 
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viser, hvor meget Georges hjemmeundervisning har givet. Og den model vil vi 
huske fremover hvis der er elever der fald bagud i skolen og har brug for ekstra 
undervisning. 

Under punkt 8 kom der forslag fra bestyrelsen som også kommer til at danne 
baggrund for aktiviteterne her i 2022 på børnehjemmet og for vores tilknyttede 
børn. 

Hvis nogen har tid og lyst til at tage til Uganda så tager Marianne afsted i starten 
af december. Og jeg vil varmt anbefale alle at tage med. Det er en oplevelse der 
ikke kan købes i et rejsebureau, og prisen er væsentlig billigere. Jeg rejser selv 
igen derned den 30. december i år og bliver denne gang i tre uger. Så hvis der 
er nogen der vil med der er I meget velkomne. 
 

4.     Godkendelse af regnskab   
Da Lone Wulff, som var vores tidligere kasserer, valgte at trække sig fra posten, 
og ikke deltog i generalforsamlingen, fremlagde Ulla Michael det regnskab for 
2021 hun fik overdraget ved årsskiftet. 
 
Vi gik ind i 2021 med et indestående på vores bankkonto på kr. 12.558 og ultimo 
året var saldoen kr. 19.380,07. Det giver et overskud på kr. 6.822,07, hvilket er 
så fint, da tanken er at det skal balancere. Der er modtaget kr. 119.300 som 
bidrag fra sponsorer og vi har haft udgifter på kr. 103.400,68 beregnet med 
dagskursen medio maj 2022. 
 
Året blev jo billigt da vi ikke havde store udgifter til skolebetaling. Men den 
opsparede formue blev i stedet brug på de tiltrængte renoveringsprojekter på 
børnehjemmet, som Marianne nævnte under sin beretning. 
 
Der skal lyde en stor tak til Lone for hendes mangeårige indsats for House of 
Nobles, også i sin funktion som kasserer. 
 

5.     Valg af formand og næstformand   
 
Ulla Michael blev valgt til formand og Marianne Jensen fortsætter sit arbejder 
fremover, nu som aktiv næstformand 
 

6.     Valg af bestyrelsesmedlemmer   
Susan Bauer og Lena Schiødt blev genvalgt til bestyrelsen. 
 
Lone Wulff trådte ud og Karin Trap Sommer samt Reza Martin blev valgt som 
nye bestyrelsesmedlemmer 
  

7.     Valg af kasserer og revisor   
Ulla Michael blev valg som kasserer og Jan Schrøder Jakobsen blev valg som 
revisor  
 

8.     Indkomne forslag   
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Der var ikke indsendt forslag til behandling på generalforsamlingen fra 
sponsorerne, men bestyrelsen havde følgende forslag til behandling: 
 
FORSLAG1: 
På grund af Ulla Michael post både som formand og som kasserer, blev 
følgende vedtægtsændringer foreslået: 
 
§7 får et nyt stk. 5 med følgende formulering: Alle økonomiske dispositioner 
træffes af formanden sammen med næstformanden eller et bestyrelsesmedlem. 
 
§8 Stk. 3 er nu udvidet til at lyde: Foreningens økonomiske transaktioner tegnes 
ved underskrift af kassereren kombineret med underskrift af mindst endnu et 
bestyrelsesmedlem.  
 
Og endelig – når vi var i gang med at revidere vedtægterne – har vi i §9, Stk. 1 
ændret beslutningsprocessen fra at det tidligere var bestyrelsen der kunne 
ændre vedtægterne, til at det både er bestyrelsen og/eller generalformsalingen 
der kan godkende disse ændringer ved simpelt flertal. 
 
Alle ændringsforslag blev godkendt. 
 
FORSLAG2: 
Ronalds motorcykel er brændt sammen og da han bruger den rigtig meget i sit 
arbejde for børnehjemmet, foreslå bestyrelsen, at vi samlet ind til at købe en 
motorcykel til House of Nobles, som Ronald kan bruge, også privat, mod at han 
selv betaler reparationer og benzin. En ny motorcykel koster omkring kr. 10.000 
og bestyrelsen har allerede indsamlet 5.500 kr. på mødet umiddelbart inden 
generalforsamlingen. Der var straks tre sponsorer der sprang til og tilbød 
bidrag. Og Ulla og Lena betaler restbeløbet, så motorcyklen er i hus. 
 
Tusinde tak til alle der var så generøse at springe til så hurtigt. Det betyder en 
kæmpe forskel for Ronald, hans familie, og ikke mindst for vores børnehjem. 
 
FORSLAG3: 
Til sommer skal to af de tre børn vi har boende fast på børnehjemmet på 
kostskole. Så har Mama kun et barn (Goretti) tilbage, hvorfor der er plads til at 
vi kan tage flere børn ind. 
 
Generalforsamlingen besluttede at der kan tages 4-6 forældreløse børn (eller 
børn fra familier der er virkeligt fattige) ind i alderen fra seks til otte år. 
 
Ulla og Marianne har sponsorer der venter på at kunne bidrage, så de er 
allerede finansieret. Prisen for et barn i Primary og Secondary School, inkl. 
mad, tøj og skoleudstyr, koster kr. 350 pr. måned. Et barn på kostskole, inkl. 
mad, tøj og skoleudstyr, koster kr. 600 pr. måned. Det betyder at vi vil fortsætte 
med at dele sponsorater, når sponsorer ikke kan betale det fulde beløb. 
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FORSLAG4: 
Generalforsamlingen besluttede, at fællesudgifter såsom betaling til hjemme-
side, forplejning til generalforsamling o.l. fremover godt kan dækkes af vores 
fællesudgifter. Derfor søger vi flere sponsorer til fællesudgifter.  
 

9.     Eventuelt  
Der var kun en opfordring til at give ekstraordinære bidrag til julegaver, 
Victoriasø-turen, påskemiddag o.l. når/hvis I har mulighed for det. Alle bidrag 
tages imod med en kæmpe tak. 

 
 
Tusinde tak for en rigtig god generalforsamling, både til Anette som smurte de lækre 
”håndmadder”, til jer der mødte op og til Mariane for at lægge sit kolonihave-paradis til.  
 
Det var virkelig hyggeligt at se hilse på mange dejlige mennesker og at høre jeres 
historier. Vi ser frem til vores samarbejde i mange år fremover. 
 
 
Kærlige hilsener fra Marianne og Ulla 
 
Referat: 23. maj 2022 
 
 

 


